
 PROTOKÓŁ Nr III/2015 

z obrad III Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 30 stycznia 2015 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 10.00 – 10.30. 

Obradom przewodniczył ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

2. Mikołaj Car – Knorydy 

3. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

4. Walenty Gałuszewski – Parcewo 

5. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

6. Jan Kowalczuk – Miękisze 

7. Stanisław Olszewski – Piliki 

8. Jerzy Onacik – Augustowo 

9. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

10. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

11. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

12. Monika Terebun – Widowo 

13. Irena Tiszuk – Rajsk 

14. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

 

Nieobecna radna Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Jan Wołosowicz – Radca prawny 

 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 1) 

Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI otworzył III 

Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, po czym stwierdził, że obecność 

14 radnych umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Ad. 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu III Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy odczytał 

zaproponowany porządek sesji, który w głosowaniu jawnym został przyjęty 

jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów „za”) 



 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Powzięcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej 

opłaty. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 3) 

Wniosek Wójta Gminy o zwołanie nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski w celu przyjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty, 

stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Sesja została zwołana w związku z 

komunikatem Ministerstwa Środowiska z dnia 27 stycznia 2015 r. w sprawie 

wejścia w życie znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach, co powoduje w konsekwencji utratę mocy uchwał rad gmin w sprawie 

opłat za śmieci. Radni otrzymali nowy projekt uchwały oraz dotychczas 

obowiązującą uchwałę Nr XXIX/183/2013 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 26 

lipca 2013 roku  w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty. Przewodniczący 

Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że w 

międzyczasie radca prawny uzupełnił podstawę prawną projektu uchwały,  odczytał 

więc zaproponowany projekt uchwały ze zgłoszoną korektą. Radni nie zgłosili 

żadnych pytań i uwag, po czym projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym (14 obecnych, 14 głosów „za”) Rada Gminy przyjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr III/13/2015 

z dnia 30 stycznia 2015 roku 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty. 

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 4) 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji. 

Ad. 5) 

W nawiązaniu do interpelacji złożonej na sesji Rady Gminy w dniu 29 grudnia 2015 

roku w sprawie budowy chodnika lub ścieżki rowerowej na drodze krajowej Nr 66 

w Augustowie, ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał radnym odpowiedź 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad – Oddział w Białymstoku – na 

wniosek radnego JERZEGO ONACIKA oraz Wójta Gminy Bielsk Podlaski w 

powyższej sprawie. Radny JERZY ONACIK stwierdził, że treść tej odpowiedzi jest 

sprzeczna z treścią pisma, jakie otrzymał wcześnie z informacją, że zadanie będzie 



realizowane w latach 2015-2016. Natomiast z odczytanego pisma wynika, że nie ma 

możliwości realizacji zadania w najbliższym czasie. Zaproponował, aby jeszcze raz 

wystapić do GDDKiA z prośbą o wyjaśnienie tych rozbieżności. Ponieważ 

korespondencja jest kierowana do radnego, Pani Wójt zadeklarowała pomoc w 

przygotowaniu pisma.  Przewodniczący Rady Gminy zaakceptował takie 

rozwiązanie. 

 

Ad. 6) 

W powyższym punkcie poruszono następujące sprawy: 

- Radna MONIKA TEREBUN zgłosiła uwagi co do terminu zwołania 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. Poprosiła o wcześniejsze powiadomienia, po to, 

by można było zaplanować czas. Nieobecność na sesji powoduje potrącenie diety, 

czego nie robią inne samorządy.  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że radni zostali wybrani z 

własnej woli i chęci prowadzenia działalności społecznej. Sesje nadzwyczajne ze 

swojej istoty są zwoływane nagle, jeśli zachodzi taka pilna potrzeba. Dotychczas nie 

były one zwoływane często. Diety za nieobecność radnego na posiedzeniu są 

potrącane na podstawie uchwały Rady Gminy z 2011 roku, należy przestrzegać tych 

przepisów, a nie wzorować się na innych samorządach. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy ANDRZEJ BOROWSKI potwierdził, że przez ostatnie 12 lat sesji 

nadzwyczajnych było bradzo mało. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI powiedział, że nie powinno być potrąceń 

za nieobecność usprawiedliwioną. 

- Radny STANISŁAW OLSZEWSKI podkreslił, że rolą radnego nie jest zarabianie 

pieniędzy, ale działalność na rzecz swojego środowiska. 

- Pani Wójt zaproponowała zamknąć dyskusję na ten temat stwierdzając, że nad 

rozwiązaniem można będzie się zastanowić, ale ta sesja nie została zwołana w tym 

celu. Przewodniczący Rady przychylił się do wniosku i powiedział, że do tematu 

można będzie wrócić. 

- Radny JAN KOWALCZUK zapytał, dlaczego jako sołtys roznosi deklaracje 

„śmieciowe” do wszystkich mieszkańców, a nie tylko do tych, którzy płacą za 

odbiór odpadów ? Zgłosił też, że niektórzy składają nieprawdziwe deklaracje. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że sołtysi nie mają takiego 

obowiązku, ale jako Wójt liczy na pomoc ze strony sołtysów w doręczeniu 

korespondencji do mieszkańców. Wymóg jest taki, że rozliczenie należy doręczyć 

nawet tym, którzy nie uiszczają opłat. Osobiście również przekazuje przygotowaną 

korespondencję w trakcie zebrań wiejskich zwoływanych na potrzeby wyborów 

sołtysów i rad sołeckich. 

- Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że kto podejmuje się funkcji sołtysa nie 

powinien narzekać. Zwrócił uwagę, że często powieszenie na tablicy ogłoszeń 

informacji o zebraniu nie wystarczy, sołtys powinien dodatkowo indywidualnie 

informować mieszkańców,  tak jak było to praktykowane kiedyś. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zgłosił potrzebę 

poruszania na zebraniach tematu dot. mieszkańców nie posiadających pojemników i 

umów na odbiór odpadów. 

- Pani Wójt odpowiedziała, że ewidencja jest prowadzona na bieżąco, a do sołtysów 



była kierowana prośba, żeby zgłaszali takie sytuacje. 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

Ad. 7) 

     W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński zamknął o godz. 10.30 III Nadzwyczajną  Sesję Rady 

Gminy Bielsk Podlaski. 

 

Protokołowała: 

 

Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 

 

 

 
 


